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§ 63 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Ola Robertsson (S) att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. Justering sker digitalt 2024-02-27. 

________________ 
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§ 64 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen efter följande 

förändringar: 

- ärende 10 - Ansökan om tilläggsanslag i kompletteringsbudget 2023, 

Nämnden för arbete och välvärd dras ur. 

- Extra ärende - Inrättande av tjänst som etableringschef samt 

finansiering läggs till. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att ett extraärende – Inrättande 

av tjänst som etableringschef samt finansiering läggs till dagordningen samt 

att ärende 10 Ansökan om tilläggsanslag i kompletteringsbudget 2023, 

Nämnden för arbete och välvärd dras ur då detta hanteras inom ramen för 

ärende 11 Kompletteringsbudget 2024.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 
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§ 65 Dnr 2024-000062 053 

Fastställande av upphandlingsdokument avs 
Upphandling av Asfaltsbeläggning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsdokumenten 

avseende upphandling av Asfaltsbeläggning. 

 

Ärendebeskrivning 

Nuvarande avtal upphör att gälla 2024-03-31. Upphandlingen är gemensam 

för kommunen och AB Ronneby Industrifastigheter.  

Ny avtalstid kommer att gälla fr o m 2024-05-01 – 2026-04-30 med 

möjlighet till 12 plus 12 månaders option. Avtalets takvolym för hela 

avtalsperioden beräknas till ca 30 miljoner.  

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Upphandlingsdokument 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 

upphandlingsdokumenten avseende upphandling av Asfaltsbeläggning. 

     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.    

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teo Zickbauer, upphandlingssamordnare 
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§ 66 Dnr 2024-000063 050 

Information - Uppföljning av avtalet avseende bilpool 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingssamordnare Teo Zickbauer informerar om nuvarande avtal 

med optioner för bilpoolslösning, användning av bilpoolsbilarna kontra 

kostnader för användning av egen bil, behov av att se bilpoolen tillsammans 

med övrig fordonsflotta m.m.      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att informationen noteras till 

protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teo Zickbauer, upphandlingssamordnare 
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§ 67 Dnr 2023-000624 514 

Utredning om cykelparkering vid stadshuset 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott skickar ärendet till kommunchefsgruppen 

(KCG) för hantering och genomförande. 

Ärendebeskrivning 

Vinsterna med medarbetare som cyklar är flera, till exempel god hälsa hos 

medarbetare, minskad klimatpåverkan och bättre luft. En bra cykelparkering 

bidrar till god arbetsmiljö och ett hållbart arbetsliv, vilket är 

framgångsfaktorer för att behålla medarbetare och attrahera nya. För att 

uppnå störst nytta bör det finnas både väderskyddad och låsbar 

cykelparkering. En helhetssyn behövs då det finns flera möjligheter och 

platser för utformning av cykelparkering vid Stadshuset.  

Bedömning 

En ansökan om bidrag för cykelställ för att få en väderskyddad 

cykelparkering vid huvudentrén har inkommit till Miljö- och energirådet.  

Medarbetarna är vår viktigaste resurs för att nå kommunens ambitioner om 

ett hållbart Ronneby. En god arbetsmiljö och ett hållbart arbetsliv är en 

framgångsfaktor för att behålla medarbetare och attrahera nya.  

Hälsosamma levnadsvanor som cykling främjar både en god fysik och 

psykisk hälsa och kan minska antalet sjukdagar, vilket flera studier pekar på 

(https://cykelframjandet.se/halsa/). Genom att som arbetsgivare och kommun 

skapa förutsättningar för cykling uppmuntras och underlättas sunda 

hälsosamma beteenden för anställda. 

I dagsläget finns bara möjlighet att låsa fast framhjulet på cyklar vid 

parkering vid Stadshuset, vilket utgör en stöldrisk. Cyklar kostar mer nu för 

tiden, framför allt elcyklar och lastcyklar. Tidigare ansökningar till miljö- 

och energirådet har gällt säker inlåsning av cyklar för medarbetare. År 2022 

skickade arbetsgruppen för Miljö- och energirådet ut en enkät till alla 

medarbetare där man bland annat efterfrågade vad som skulle krävas för att 

man skulle cykla oftare till arbetet. De främsta två orsakerna var ” Låsbart 

cykelgarage med tak” och ”Möjlighet att låsa fast cykeln”. I samma enkät 

angav 36 % att de hade mindre än 5 km till sin arbetsplats. 847 medarbetare 

svarade på enkäten.  
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För att uppnå störst nytta bör det finnas både väderskyddad och låsbar 

cykelparkering vid Stadshuset. Låsbar cykelparkering kan vara att man kan 

låsa fast ramen på cykeln eller placera cykeln i ett låsbart utrymme. 

I Ronneby kommun ska vi minska våra klimatutsläpp och ha hållbara 

transporter och resor, vilket en väderskyddad och säker cykelparkering 

bidrar till. 

Det finns flera möjligheter och platser för utformning av väderskyddad och 

säker cykelparkering vid Stadshuset, varför en helhetssyn behövs. Placering 

och utformning kan påverka Stadshusets utseende vilket bör tas med i 

beaktande 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse Krister Svensson, utvecklingschef 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i 

uppdrag att göra en utredning om cykelparkering vid Stadshuset, så att 

medarbetare kan få väderskyddad och säker cykelparkering.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att frågan skickas vidare till 

kommunchefsgruppen (KCG) för hantering och genomförande.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Krister Svensson, utvecklingschef 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 68 Dnr 2023-000640 014 

Remiss Regional cykelplan för Blekinge 2024-2033 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner förslag till yttrande och 

överlämnar det till Region Blekinge. 

 

Ärendebeskrivning 

Region Blekinge har skickat en begäran om yttrande för remissförslag: 

Regional cykelplan för Blekinge 2024–2033. Cykelplanen innehåller 

bedömningsgrunder som ligger till grund för prioritering av 

infrastrukturåtgärder och till år 2025 ska respektive kommun ha budgeterat i 

verksamhetsplan för de cykelåtgärder som pekas ut i regional cykelplan. 

Syftet med den regionala cykelplanen är att skapa förutsättningar för 

planering för ökad cykling i Blekinge län. Cykelplanen ska fungera som ett 

kunskapsunderlag för de aktörer som arbetar med cykling, samt för att peka 

ut regionala prioriteringar för utbyggd cykelinfrastruktur. Planen består 

huvudsakligen av tre delar: 

 Fyra strategiska insatsområden med tillhörande mål 

 Utpekade åtgärdsprioriteringar med tillhörande prioriteringsunderlag 

 Fördjupning av föreslagen kustledssträckning  

Det finns, sedan tidigare, en politiskt beslutad prioritering som Ronneby 

kommun har lämnat in som underlag till Region Blekinge/Thyréns. 

Prioriteringsunderlaget är en viktig del i den regionala cykelplanen. 

Ronneby kommun har varit representerade i arbetet med att ta fram 

remissversionen genom representanter från KLF/strategisk 

samhällsutveckling, TKF/planenheten, TFK/MEX, TFK/Gatu Park och 

TKF/Trafik. 

      

Bedömning 

Ronneby kommun ställer sig som helhet positiv till Regional cykelplan för 

Blekinge 2024–2033 och planen stämmer överens med det som diskuterats i 

arbetet med att ta fram planen.   



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

12(83) 
2024-02-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ronneby kommun vill förmedla följande synpunkter, behov av förtydligande 

och frågor.  

 I syftet saknar vi att det tydligare nämns folkhälsoperspektivet samt 

attraktiv boendemiljö, viktiga delar som bör poängteras initialt. 

 I avsnittet bakgrund, varför cykling bör det förtydligas att möjlighet 

till cykelpendling är en konkurrensfördel vid val av bostadsort och 

det bör lyftas vikten av ett utvecklat cykelnät för de som inte har 

ekonomiska möjligheter att färdas med bil. 

 Under avsnittet folkhälsa bör även den nyantagna regionala 

dokumentet ”regional prioriteringar för folkhälsa” nämnas.  Här lyfts 

bla att ” Verka för aktiv och trygg transport till skolan, arbetet och 

fritiden” 

 I stycket som handlar om “Insatsområde: Kombinerad mobilitet” bör 

planen peka på vikten av väderskydd vid bytespunkterna. 

 Det finns inga direkt uttalade ambitioner för de norra delarna av 

kommunen. I prioriteringen valde Trafikverket att inte ta med 

sträckan mellan Hallabro och Backaryd för att lägga större tyngd på 

behovet närmare kusten. Det hade dock varit intressant att arbeta med 

cykelsträckan mellan Hallabro och Backaryd då den är ”bara” 6 km. 

 Vem ansvarar för åtgärder och kostnader under Kombinerad 

mobilitet? 

 Finns resurser för genomförande av ”Beteendepåverkande åtgärder”? 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen Gatu/Park har varit delaktiga i den 

politiskt beslutade prioriteringen och har inget ytterligare att erinra i 

underlaget. Detsamma gäller för trafiksanvarig på samma förvaltning. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna förslag till yttrande 

som sitt eget och överlämnar det till Region Blekinge. 

Protokollet justeras omedelbart. 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår bifall till tjänsteförslaget men 

med ändringen att paragrafen inte behöver justeras omedelbart.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Region Blekinge 
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§ 69 Dnr 2024-000073 047 

Flyktingsamordning för flyktingar från Ukraina 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott återemitterar ärendet. 

Ärendebeskrivning 

Ronneby kommunen erhåller schablonmässiga statsbidrag för att 

kompensera kommunens för de merkostnader som kommunen har för att 

erbjuda flyktingar från Ukraina boende.  

 

Kommunen har kostnader för samordning, bostadshyror och elförbrukning, 

inventarier och diverse övriga omkostnader. Redovisas tillsammans med 

rekvirering av medel för 2024.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har efterfrågat en statusrapport, finns i 

separat presentation. 

      

Bedömning 

Rekvirering medel för flyktingmottagning Ukraina för år 2024. 

 

 

Inventarier 

 Inköp under 2022. Under 2024 har det anvisats en ny familj till 

Ronneby som kommer att bo i en befintlig lägenhet. Det finns en del 

signaler som säger att det kan komma fler flyktingar från Ukraina 

och att vi då skulle. I kalkylen finns höjd för inköp, kompletteringar 

och byta av det som är trasigt, efter genomförd inventering. 
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Bostadshyror och elförbrukning 

 Vi disponerar idag 14 lägenheter hos Ronnebyhus. I kalkylen för 

2024 finns en beräknad kostnadsökning. 

Flyktingsamordnare 

 Nuvarande flyktingsamordnare slutar i juli 2024. Arbetsuppgiften 

kommer därefter att läggas på befintlig personal på enheten för 

hållbarhet, kvalitet och överförmyndare. 

Administration 

 Fakturahantering, avtal och övrig administration 

Övriga kostnader 

 Det var högre kostnader under första året. Det behövs en post för 

övriga kostnader och oförutsedda händelser 

 

Barnrättsbedömning  

Varje kommunalt beslut som berör barn ska föregås av en bedömning om 

barns rättigheter tillvaratagits i enlighet med FN:s konvention om barnets 

rättigheter. I beslutsunderlag ska det tydligt framgå om beslutet rör barn, hur 

barn påverkas av beslutet och hur barns bästa beaktats. Enligt konventionen 

är barn varje människa upp till 18 år. 

  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar? 

Ja, familjerna från Ukraina består av 25 barn och 21 vuxna. Checklista för 

barnets bästa används för ärendet. 

 

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka 

sina åsikter? 

Nej, i detta fall handlar det om att rekvirera medel från balanskontot för att 

täcka för kostnader för mottagning av flyktingar från Ukraina. 

 

3. Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

Ja, det är viktigt att familjerna har bra boendemiljö, känner sig väl 

omhändertagna samt att de har någon de kan vända sig till om de har frågor 

(flyktingsamordnaren). 

 

4. Beskriv eventuella intressekonflikter 

Inga kända intressekonflikter 
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Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse flyktingsamordning flyktingar från Ukraina – Krister 

Svensson, utvecklingschef 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att  

 godkänna tilldelning av medel för flyktingsamordning Ukraina enligt 

underlag för rekvirering. 

 godkänna statusrapporten.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att ärendet återremitteras.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Krister Svensson, utvecklingschef 
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§ 70 Dnr 2024-000072 000 

Interreg BSR - Supported By Nature 

 

Jäv 

Kommundirektör Carl-Marin Lanér anmäler jäv och lämnar sammanträdet 

under överläggningar och beslut i ärendet. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner projektet Supported By Nature 

med Blekinge Arkipelag/Ronneby kommun som Lead partner. 

 

Ärendebeskrivning 

Supported by Nature är ett nytt samarbetsprojekt för det internationella 

nätverket av UNESCO:s biosfärområden runt Östersjön – Biosphere for 

Baltic. Projektet syftar till att öka förståelsen för naturbaserade lösningar 

(NBL) och hur de bidrar till förbättrade miljöförhållanden för Östersjön. Det 

långsiktiga målet är att en bättre kunskapsgrund ska leda till mer frekvent 

och adekvat användning av NBL i planeringsprocesser samt i land- och 

havsförvaltning. Under projektet kommer minst 17 lärplatser att utvecklas i 

östersjöregionen med särskilt fokus på multifunktionella våtmarker, 

kustvattenhabitat och restaurering av vattendrag. 

Projektet kommer att testa 1) metoder för att etablera lärplatser för NBL 

genom samarbetsinriktade tillvägagångssätt med flera intressenter (lärande 

genom att göra) och 2) metoder för att öka förståelsen för NBS genom 

aktiviteter på lärande platser (lärande genom att uppleva). 

Vårt Biosfärområde Blekinge Arkipelag kommer att ha tydligt fokus på 

anläggning av våtmarker och restaurering av vattendrag. Vid ett par platser 

där åtgärder genomförts kommer vi att under projektet bl a upprätta 

lärandeplatser. Projektledare för våtmarksprogrammet är Andreas Jezek. 

 

Fakta om Supported by Nature 

Supported by Nature finansieras av EU genom Interreg Östersjöprogrammet 

2021-2027 som ett huvudprojekt (core project) under prioritet 2: 

Vattensmarta samhällen. Huvudrojekt är främsta verktyget för att leverera 
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den förändring Östersjöprogrammet strävar efter. Huvudprojekt förbereder, 

testar och överför praktiska och hållbara lösningar på de utmaningar de 

väljer att ta sig an. 

 

Projektpartners är Municipality of Ronneby/Blekinge Arkipelag Biosphere 

Reserve (Lead Partner, Sweden), Turku University of Applied Sciences 

(Finland), Estonian University of Life Sciences (Estonia), S?owinski 

National Park (Poland), Southeast Rügen Biosphere Reserve (Germany), 

Vordingborg Municipality (Denmark), Marine Education Center in Malmö 

(Sweden), Kristianstads Municipality (Sweden), and Nedre Dalälven 

Association (Sweden). 

Associerade partners är the Town of Pargas (Finland), Hiiumaa 

Development Center (Estonia), and Swedish University of Agricultural 

Sciences (Sweden). 

Projektet kommer att pågå under 2023–2026 (för Lead Partner sträcker sig 

projektet in 2027). Projektet utvecklades med finansiering från Svenska 

institutet. 

Biosphere for Baltic är ett nätverk av nio UNESCO-biosfärområden (BO) 

och ett aspirerande BO i sju länder runt Östersjön. Nätverket initierades som 

ett gemensamt åtagande under FN:s havskonferens i juni 2017. Det 

lanserades för att öka spridningen av goda exempel från BO i 

Östersjöregionen, både inom och utanför nätverket. 

https://biosfarprogrammet.se/projekt/biosphere-for-baltic/ 

Bedömning 

Hållbarhetsstrategi för Ronneby kommun 2022–2025 har tagits fram för att 

säkerställa att vi inom kommunkoncernen arbetar tillsammans för en hållbar 

framtid för alla som bor, lever och verkar i Ronneby kommun idag och i 

framtiden. Strategin utgår från en tydlig politisk vision och inriktning om att 

Ronneby kommun ska vara en hållbar kommun. Ronneby kommuns 

strategiska målområden och arbetet med att nå dessa har en koppling till 

FN:s globala mål för hållbar utveckling – Agenda 2030.  

De globala målen balanserar de tre dimensionerna av hållbarhet: den 

ekonomiska, den sociala och den miljömässiga. Det innebär att våra 

verksamheter genom en hållbar utveckling drivs och utvecklas i enlighet 

visionen som finns för kommunen. I Vision för Ronneby kommun kan man, 

bland annat, läsa 

”Naturen och vår miljö skall förvaltas med ett långsiktigt perspektiv så att vi 

bevarar dess värden till efterkommande generationer.” 
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”Alla människor ska ha samma rättigheter och lika värde och varje enskild 

individ skall bemötas med respekt och erbjudas god kommunal service, en 

attraktiv livsmiljö, ett levande kulturliv och en rik fritid.” 

Genom att agera Lead partner för projektet Supported By Nature bidrar 

Ronneby kommun till en hållbar samhällsutveckling och långsiktighet för 

såväl människan som naturen, lokalt, nationellt och internationellt. 

 

Projektledning 

För att genomföra projektet och för att Lead Partner (Biosfärområde 

Blekinge Arkipelag/Ronneby kommun) ska uppfylla programkraven 

projektanställs en projektledare med sysselsättningsgrad 50%, en 

kommunikations- och administrationsansvarig med sysselsättningsgrad 

100%.  

Till huvudprojektledningen tillförs även resurs för ekonomi med 

sysselsättningsgrad 25% samt tecknas ett samarbetsavtal för expertkunskap 

från Stockholms universitet. Samtliga tjänster är finansierade genom avtalet 

med MA/JS (Managing Authority/ Joint Secretariat) 

 

Uppsidor för Ronneby kommun och Biosfärområde Blekinge Arkipelag 

Mot bakgrund att vi har tagit på oss rollen som Lead Partner 

 Lärplatserna för naturbaserade lösningar som etableras i Blekinge 

och som blir en del av nätverket av totalt 17 lärplatser i 

Östersjöregionen. 

 Tar internationella besökare till Ronneby. Evenemang och möten, 

tillfälle att visa upp Ronneby/BO Blekinge Arkipelag. 

 Ökad bemanning under 3,5 år som bygger kompetens och erfarenhet 

både vad gäller EU-projekt men även naturbaserade lösningar.  

 Stärkt samverkan och kunskapsutbyte mellan aktörer, såväl lokalt 

som internationellt.  

 Synliggör och stärker Ronneby/BO Blekinge Arkipelag lokalt, 

nationellt och internationellt genom Interreg, UNESCOs  MAB-

program, EuroMAB etc. 

 Stärker och tar vidare arbetet inom nätverket Biosphere for Baltic 

(samverkan 9 BO i 7 länder kring Östersjön). Positivt bl.a. gentemot 

HaV, NVV, SI. 
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Konsekvenser 

Det finns inga egentliga projektrisker. De risker som identifierats ligger 

utanför projektet såsom att projektet avbryts i tid kopplat till force majeure. 

En annan risk är stora kursfluktuationer i negativ bemärkelse för den svenska 

kronan jämfört med euro. 

 

Finansiering 

Projektet har beviljats medel från Interregs Östersjöprogram. Totalt för 

projektet under 3,5 år handlar det om ca 4,5 miljoner euro. Medel är 

fördelade mellan projektpartners utifrån omfattning i projektansökan. 

För Blekinge Arkipelag/Ronneby kommun är den totala budgeten över 

projektperioden på 905 240 euro. Finansierar förberedelser, projektledning, 

resor, åtgärder och övriga kostnader. Medfinansiering hanteras genom att 

överskott från schablonbelopp inte behöver betalas tillbaka. Inga kostnader 

belastar Ronneby kommun utan eventuella merkostnader täcks av Blekinge 

Arkipelag. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse Interreg BSR – Supported By Nature, Krister Svensson, 

utvecklingschef.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner projektet Supported By Nature 

med Blekinge Arkipelag/Ronneby kommun som Lead partner.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

 ________________ 

Beslutet skickas till: 

Krister Svensson, utvecklingschef 
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§ 71 Dnr 2024-000108 047 

Statsbidrag till kommuner för socialtjänstens och 
hälso- och sjukvårdens beredskap 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner att 

kommunledningsförvaltningen får ansöka om statsbidrag till kommuner för 

att stärka socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens beredskap så att 

verksamhet inom socialtjänst och hälso- och sjukvård kan upprätthållas 

under höjd beredskap enligt beslutsunderlag. 

Ärendebeskrivning 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att fördela statsbidrag till 

kommuner för att stärka socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens 

beredskap så att verksamhet inom socialtjänst och hälso- och sjukvård kan 

upprätthållas under höjd beredskap. 

Ronneby kommun ämnar söka statsbidrag för det fortsatta arbetet med att ta 

fram en handlingsplan för totalförsvaret för berörda verksamheter, vård och 

omsorgsförvaltningen och arbetsmarknad och välfärdsförvaltningen. 

Ansökan ska vara inne senast den 6 mars 2024.  

Bedömning 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att fördela statsbidrag till 

kommuner för att stärka socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens 

beredskap så att verksamhet inom socialtjänst och hälso- och sjukvård kan 

upprätthållas under höjd beredskap. 

 

Kommunen har under hösten 2023 arbetat med att analysera vilka behov 

som finns för att utveckla och stärka kommunernas planering och arbete med 

socialtjänstens och den kommunala hälso- och sjukvårdens civila försvar. 

För detta arbete rekvirerades medel från Socialstyrelsen. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott godkände på sammanträde den 22 maj 2023 att rekvirerat 

statsbidrag kunde mottagas. 

 

Nästa steg i processen är att kommunen ska ta fram en övergripande plan för 

fortsatt arbete utifrån genomförd analys. 

Statsbidraget regleras i förordning (2023:490) om statsbidrag till kommuner 

för socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens beredskap. Socialstyrelsen har 

fått i uppdrag att fördela 292 500 000 kronor i statsbidrag för år 2024. 
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Kommuner kan ansöka om statsbidrag för åtgärder inom: 

 

 krigsorganisation och krigsplacering, 

 samverkan och ledning, 

 kontinutetshantering, 

 beredskapsplanering 

 utbildning och övning 

 informationssäkerhet 

 målgruppsanpassad kriskommunikation 

 

Ronneby kommun ska året efter bidragsåret återrapportera hur bidraget har 

använts. Medel som inte har använts under året eller som inte har använts i 

enlighet med angivna villkor ska återbetalas till Socialstyrelsen. Ett villkor är 

att återrapporteringen sker inom den angivna tidsramen. Socialstyrelsen 

fakturerar berörda mottagare. 

Ronneby kommun ämnar söka statsbidrag för det fortsatta arbetet med att ta 

fram en handlingsplan för totalförsvaret för berörda verksamheter, vård och 

omsorgsförvaltningen och arbetsmarknad och välfärdsförvaltningen. 

Ansökan ska vara inne senast den 6 mars 2024. 

 

Vi planerar att söka statsbidrag för  

 

 Del av lönekostnader för personal som kommer att arbeta med 

handlingsplanen, personal på kommunledningsförvaltningen, vård 

och omsorgsförvaltningen och arbetsmarknad och 

välfärdsförvaltningen.  

 Kostnader för kompetenshöjande insatser för personal och till detta 

även kostnader för eventuella vikarieinsatser. 

 Del av investeringar och materialanskaffning som är redan budgeterat 

(här finns det möjlighet att få 30% av investeringskostnaden). 

 Övriga kostnader. 

 

Arbetet med att identifiera vulka delar vi ska ansöka om och beräkna 

kostnaden för detta pågår och det behöver genomföras ytterligare möten i 

organisationen innan det är helt klart om vilka belopp ansökan kommer att 

omfatta. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet”.  
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Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Krister Svensson, utvecklingschef      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner att 

kommunledningsförvaltningen får ansöka om statsbidrag till kommuner för 

att stärka socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens beredskap så att 

verksamhet inom socialtjänst och hälso- och sjukvård kan upprätthållas 

under höjd beredskap enligt beslutsunderlag.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.   

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 

Krister Svensson, utvecklingschef 
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§ 72 Dnr 2024-000090 700 

Ansökan om tilläggsanslag i kompletteringsbudget 
2023, Nämnden för arbete och välfärd 

 

Ärendet dras ur från sammanträdet. 

________________ 
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§ 73 Dnr 2024-000066 041 

Kompletteringsbudget 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet. 

Ärendebeskrivning 

Kompletteringsbudget för investerings- och exploateringsutgifter avser 

överföring/reglering av anslag mellan budgetåren.  

Driftäskanden ska vara hänförbara till särskilda projekt finansierade av 

kommuninterna budgetmedel. 

Äskandena och motiveringar framgår av bilagor från nämnderna. Nedan 

visas en sammanställning (tkr). 

 

 

 

Bedömning 

Förvaltningarna har gått igenom de ej nyttjade investeringsmedlen för 2023 

och har då kommit fram till bifogade äskanden om kompletteringsbudget. De 

avskrivnings- och finansieringskostnader som följer vid 

kompletteringsbudgetering är hanterad i budget 2024. De äskanden som 

avslås kommer att minska dessa kostnader. 
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Äskandena är kontrollerade mot ej nyttjade anslag 2023.  

I utbildningsnämndens äskande finns en post med negativt belopp. Det beror 

på att vissa investeringar blev dyrare än beräknat och att man genom att äska 

en post med negativt belopp justerar ned sina äskanden och inte äskar mer än 

vad som är kvar från 2023 års anslag. Justeringen går mot Flygtekniskas 

anslag. 

Kompletteringsbudgeterade driftanslag påverkar innevarande års resultat 

negativt om man inte använder någon central reserver. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas i detta ärende. Barnrättsbedömningen bör ha 

genomförts i samband med att de ursprungliga förslagen till 

investering/exploatering och driftanslag togs fram.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 drift, Teknik, fritid och kultur 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar-exploatering, Teknik, 

fritid och kultur 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Utbildningsnämnden 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Arbete och välfärd 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Vård och omsorg 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar och drift, Kommun-

ledningsförvaltningen   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att kompletteringsbudgetera 

driftanslag, totalt 1 892 tkr i enlighet med lämnade förslag. Finansiering sker 

från kommunfullmäktiges medel för oförutsedda kostnader 2024. 

 Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att 

kompletteringsbudgetera anslag för exploatering, totalt 5 486 tkr i enlighet 

med lämnade förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 2024. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att kompletteringsbudgetera 

investeringsanslag, totalt 123 270 tkr i enlighet med Kommunstyrelsens 

förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 2024.    
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att ärendet bordläggs.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 
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§ 74 Dnr 2024-000067 045 

Information om kommunens krediter 2023-12-31 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att tills 

vidare, vid behov av nyupplåning och omsättning, uppta lån med 

kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 1/2 av låneportföljen har 

förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt vara att låna med korta 

räntebindningstider men med möjlighet att välja lång räntebindning om detta 

bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige fastställer ramarna för kommunens nyupplåning i 

samband med beslut om budget, samt yttrar sig om väsentliga investeringar i 

bolagen vilka vanligen helt eller delvis leder till behov av nyupplåning.   

Kommunstyrelsen ansvarar för kommunens finansförvaltning (Reglemente 

för kommunstyrelsen § 4). Inom ramen för fullmäktiges beslut ansvarar 

kommunstyrelsen för att genomföra den upplåning som erfordras. Vidare 

ansvarar kommunstyrelsen för placering av medel, samt i förekommande fall 

förvaltning av andra organisationers medel.   

Kommunstyrelsen har i särskild ordning vidaredelegerat finansförvaltningen 

till kommunens ekonomichef. Återrapportering av delegationsbesluten sker 

tertialvis.    

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2023-12-31 till 705 (480) mkr.  

Värden inom parentes avser per 2022-12-31. 80 (92) % av kommunens 

lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

27 (23) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

Riksbankens styrränta ligger från 29 nov 2023 på 4,00 % (2,50 % 2022-12-

31). Riksbanken lämnade styrräntan oförändrad i februari 2024 men utesluter 

inte att en sänkning kan ske under första halvåret 2024. Det finns dock 
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osäkerhet i hur inflationen kommer att utvecklas och Riksbanken är därför 

försiktiga med att utlova sänkningar. 

Med utgångspunkt från aktuell lånestock om 750 mkr exklusive 

koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av räntan 7,5 mkr i ändrad kostnad 

på helår. 

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Finansrapport 2023-12-31 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

30(83) 
2024-02-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 75 Dnr 2024-000102 040 

Ägartillskott till AB Ronneby Helsobrunn 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

- lämna ett villkorat aktieägartillskott om 15 000 000 kronor till AB 

Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den kommunala 

bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

- bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås 

mellan parterna 

- ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor. 

Ärendebeskrivning 

Moderbolaget AB Ronneby Helsobrunn har till föremål att äga och förvalta 

aktier i helägda aktiebolag. Förvärven av aktierna i dotterbolagen har 

finansierats med externa lån. Upplåningskostnaderna har ökat med stigande 

låneräntor. De ränteavdragsbegränsningsregler som infördes för några år 

sedan medför att bolaget inte kan göra skattemässigt fullt avdrag för 

räntekostnaderna, vilket medför en ökad kostnad för bolaget. 

För att ge bolaget förutsättningar att långsiktigt kunna bedriva den av 

kommunfullmäktige beslutade verksamheten behöver kommunen som ägare 

tillskjuta medel för att på sikt kunna lösa delar av eller hela låneskulden och 

därigenom minska den negativa resultatpåverkan som låneskulden medför.    

Bedömning 

Problemet med icke avdragsgilla räntekostnader har blivit tydligt i och med 

de högre räntenivåerna som varit under många år. På sikt bedöms det 

nödvändigt med ägartillskott för att hantera den långsiktiga refinansieringen 

av köpet av aktierna i dotterbolagen.  

Moderbolagets styrelse diskuterade frågan om ränteproblematiken och 

effekter på det egna kapitalet på sitt möte 2024-02-12. Styrelsen var enig i 

sin uppfattning om att ett ägartillskott från kommunen till moderbolaget i 

2023 års bokslut är önskvärt.  
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En avstämning har gjorts med moderbolagets revisor och kommunens 

sakkunniga revisor om möjligheten att göra ett villkorat aktieägartillskott i 

2023 års bokslut. Ingen har något att invända mot det.  

En rådgivning har också gjorts med skattekonsult för att få en bedömning av 

att eventuella skattekonsekvenser för bolaget av ett aktieägartillskott. 

Bedömningen är att det är en övervägande sannolikhet för att 

aktieägartillskottet är skattefritt för AB Ronneby Helsobrunn med 

hänvisning till att verksamheten bedrivs affärsmässigt och att tillskotten 

avser refinansiering av köp av aktier i dotterbolagen.  

Det finns dock en risk att Skatteverket kan klassificera ägartillskottet som ett 

skattepliktigt driftsbidrag då praxis saknas för denna situation. Om så sker 

beskattas ägartillskottet med 20,6 %. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Protokollsutdrag från AB Ronneby Helsobrunn 

Avtal om villkorat aktieägartillskott   

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att lämna ett villkorat aktieägartillskott om 

15 000 000 kronor till AB Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den 

kommunala bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

Bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås mellan 

parterna. 

Ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor.    
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 76 Dnr 2024-000033 000 

Namnberedning 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker Trafikverkets val av namn på den 

nya mötesplatsen till Bredåkra i enlighet med en god ortsnamnssed. 

Ärendebeskrivning 

Namnberedningen har mottagit en remiss från Trafikverket gällande 

namnsättning av det nya mötesspår som planeras i anslutning till gamla 

Bredåkra station vid Blekinge kustbana. Trafikverket önskar namnge 

mötesspåret i ett tidigt skede då en järnvägsplan utarbetas för mötesspåret. 

Trafikverket föreslår namnet ”Bredåkra” och signaturem ”Bdå” som namn 

på mötesspåret med hänsyn till dess geografiska placering vid Bredåkra samt 

att särskilja mötesspåret från Bredåkra station. Trafikverket önskar svar på 

remissen senast 2024-03-04.  

Bedömning 

Trafikverket arbetar med att anlägga en trafikplats (driftplats) längs Blekinge 

kustbana på sträckan mellan Bräkne-Hoby och Ronneby. Syftet med 

anläggandet av trafikplatsen är att korta restiderna för tågtrafiken och att 

samtidigt öka robustheten på Blekinge kustbana. Placeringen som utreds är 

belägen vid Bredåkra väster om Kallinge och inkoppling av de nya 

förutsättningarna är planerade till år 2027. Trafikverket önskar i detta 

sammanhang att ge namn åt platsen i ett tidigt skede fastställa ett långsiktigt 

hållbart namn för trafikplatsen. 

Trafikverkets bedömning enligt en god ortsnamnssed 

Vid namnsättning av nya trafikplatser ska bland annat hänsyn tas till 

värnandet av god ortnamnssed. Utöver detta ska namnen vara lokaliserbara i 

området och inte vara förväxlingsbara med andra trafikplatser. Vedertagna 

språkriktighetsregler ska även beaktas vid namngivningen. 

Trafikplatsnamn ska vara hållbara under lång tid. När ett ortnamn etablerats 

och kommit i användning, är det mycket svårt att ändra namnet. Det är 

därför viktigt att i ett så tidigt skede som möjligt fastställa hållbara 

namnformer för nya planerade trafikplatser. 

Enligt 5 kap. 2§ järnvägssäkerhetsförordning (2022:418), ska frågor om 

namn på trafikplatser prövas av Transportstyrelsen efter samråd med berörda 

parter. 
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Namnalternativ 

Trafikverket föreslår att den nya trafikplatsen namnges Bredåkra med 

signaturen Bdå. 

Historiskt har det funnits en station med namnet Bredåkra (platsmitt år 1959 

km 93+271). Den historiska stationens utbredning överensstämmer i princip 

med den framtida utbredningen. Det historiska Bredåkra var i aktivt bruk 

mellan åren 1889 och 1986. Signaturen har varierat under åren, men efter 

förstatligandet av Blekinge kustbanor användes signaturen Bdå. 

Till namnets fördel talar även närheten till Bredåkra kyrka samt att 

traktnamnet Bredåkra förekommer i fastighetsbeteckningarna i området. 

Trafikverket anser att några andra namnalternativ inte är lämpliga att 

använda för trafikplatsen. 

Namnberedningens bedömning enligt en god ortsnamnssed 

I huvudsak instämmer Namnberedningen i Trafikverkets bedömning av 

namnet Bredåkra enligt en god ortnamnssed. Namnet Bredåkra har dock en 

djupare betydelse för platsen än vad som beskrivs i Trafikverkets 

remissunderlag. Bredåkra som namn för platsen sträcker sig åtminstone 

tillbaka till 1600-talet genom etablerandet av Bredåkra gård, en 

herrgårdsegendom som ägts av ätten Wrede af Elimä. Det är denna släkt som 

under 1800-talet lät grunda Bredåkra kyrkogård och det är i anslutning till 

denna som byn Bredåkra vuxit fram. Den intilliggande Bredåkra hed har från 

1888 till 1905 varit exercisplats för Blekinge bataljon med tillhörande 

bebyggelse. Bataljonens verksamhet kom att ersättas av Flygvapnets 

verksamhet genom etableringen av Blekinge flygflottilj vilken färdigställdes 

1944 på Bredåkrafältet.  

Bredåkra station har tidigare varit något av en knutpunkt mellan Bredåkra – 

Tingsryds järnväg och föregångaren till Blekinge kustbana, det vill säga 

Mellersta Blekinge järnväg med huvudkontor i Ronneby. Den trafikplats 

som planeras är alltså att betrakta som en naturlig utveckling av 

spåranläggningen vid Bredåkra. Dock är det av stor vikt att särskilja 

trafikplatsen från Bredåkra station i fråga om att ge ett korrekt namn åt 

trafikplatsen. Det skulle alltså vara missvisande att ange ett stationsnamn till 

en trafikplats utan av- och påstigning. Namnberedningen instämmer därför i 

Trafikverkets bedömning och förslag att namnge trafikplatsen till enbart 

Bredåkra med signaturen Bdå då anläggandet avser en trafikplats och inte en 

station i dagsläget. Detta innebär att namnet Bredåkra station kvarstår som 

vakant inför ett framtida anläggande av en ny station vid Bredåkra. Att 

namnge trafikplatsen enligt Trafikverkets förslag förhindrar därmed inte 

möjligheten att i framtiden etablera en ny station eller återuppta den tidigare 

stationen vid Bredåkra. 
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Remisstid 

Trafikverket önskar svar på remissen om namnsättning senast 2024-03-04. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse, Peter Robertsson, planarkitekt, 2024-02-06 

Samråd rörande trafikplatsnamn Bredåkra, 2024-02-05 

Historiskt fotografi över Bredåkra station, 2024-02-06 

Förslag till beslut 

Namnberedningen föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att som remissvar tillstyrka Trafikverkets val av namn på 

den nya mötesplatsen till Bredåkra i enlighet med en god ortsnamnssed.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med 

ändringen att arbetsutskottet tar beslutet då sista svarsdatum är 2024-03-04.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson 

Trafikverket 
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§ 77 Dnr 2022-000517 214 

Del av Kalleberga 8:198 (Detaljplan för ambulans- och 
brandstation) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner förslag till ny detaljplan för del 

av Kalleberga 8:198 (ny ambulans- och brandstation) och sänder ut 

densamma för samråd i enlighet med 5 kap. 6 § Plan- och bygglagen 

(2010:900). 

Ärendebeskrivning 

Den 2022-09-29 beslutade Kommunfullmäktige att ge Planenheten i uppdrag 

att ta fram en ny detaljplan för del av fastigheten Kalleberga 8:198. 

Detaljplanens syfte är att i enlighet med Plan- och bygglagen (2010:900) 

möjliggöra för en ny ambulans- och brandstation med tillhörande funktioner 

och övningsområde samt besöksanläggning i ett strategiskt läge mellan 

Ronneby och Kallinge. 

Planområdet finns beläget mellan Ronneby och Kallinge och består av del av 

ett större naturområde. I väster angränsar planområdet till länsväg 650 

(Ronnebyvägen) och i norr till Bergalyckevägen samt en tallsumpskog. I 

öster och söder angränsar planområdet till naturmark bestående av tallskog 

och hällmarker. Planområdets areal är cirka 4 hektar, varav cirka 2,2 hektar 

utgörs av kvartersmark.  

Primär utryckningsväg sker direkt mot väg 650 och sekundär utryckningsväg 

sker via en ny gata som ansluter till Bergalyckevägen. I korsningen 

Bergalyckevägen/väg 650 möjliggörs för antingen trevägskorsning med 

vänstersvängfält eller cirkulationsplats. En gångväg möjliggörs mellan 

korsningen och det befintliga gångstråket beläget söder om Gölen. En 

nockhöjd om 16 meter möjliggörs i planförslaget och en byggnadsarea om 

5000 kvadratmeter. Dagvatten leds mot ett fördröjningsmagasin som 

placeras under övningsområde.  

Bedömning 

Flera utredningar har legat till grund till bedömningen av planförslaget. En 

naturvärdesinventering har genomförts. Den samlade bedömningen är att 

inventeringsområdet till större del har lågt naturvärde bestående av yngre 

produktionsskog med avsaknad av biotopkvaliteter, men områdets öppna 

hällmarker, blöta områden samt några mindre lövskogspartier har visst eller 
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påtagligt värde för biologisk mångfald. Som komplement till 

naturvärdesinventeringen har en groddjursinventering och ett utlåtande om 

fladdermöss genomförts. Bedömningen är att planförslaget inte kommer 

påverka groddjur eller fladdermöss negativt. 

En trafikutredning har genomförts. Den samlade bedömningen är att det 

trafikmässigt är möjligt att bygga en ny ambulans- och brandstation inom det 

aktuella planområdet. En del åtgärder bör dock genomföras för att säkerställa 

en god framkomlighet och trafiksäkerhet. En dagvattenutredning har tagits 

fram. Som grundprincip föreslås rening och fördröjning ske i området som 

ska användas som övningsplats.  

Kommunen har haft samråd med Länsstyrelsen gällande Undersökningen av 

behovet att upprätta en strategisk miljöbedömning och Länsstyrelsen delar 

kommunens bedömning om att genomförandet av förslag till detaljplan för 

del av Kalleberga 8:198 inte kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. 

 

Barnrättsbedömning  

De barn och unga som påverkas bedöms framförallt vara de som idag 

använder planområdet för lek eller rekreation. Möjligheten till rekreation 

inom planområdet försvinner i samband med planens genomförande. 

Däremot kommer möjligheten att nå det större rekreationsområdet till fots 

från förskola och potentiell grundskola norr om planområdet att finnas kvar 

genom anlagd gångväg utmed den nya gatan som möjliggörs i förslaget.  

 

Se även beslutsunderlaget Checklista för barnets bästa. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse, Karolina Bjers, planarkitekt, 2024-02-15 

Checklista för barnets bästa, 2024-02-13 

Plankarta, 2024-02-15  

Planbeskrivning, 2024-02-15  

Undersökning av behovet att upprätta en strategisk miljöbedömning, 2023-

04-13  

Naturvärdesinventering, 2022-11-07  

Dagvattenutredning, 2024-02-06  

Trafikutredning, 2023-10-17  

Groddjursinventering, 2023-04-25  
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Utlåtande om fladdermöss, 2023-06-07  

Grundkarta, 2023-11-24  

Fastighetsförteckning, 2023-12-05    

Förslag till beslut 

Planenheten föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att godkänna förslag 

till ny detaljplan för del av Kalleberga 8:198 (ny ambulans- och 

brandstation) och sända ut densamma för samråd i enlighet med 5 kap. 6 § 

Plan- och bygglagen (2010:900).     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Karolina Bjers, planarkitekt 
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§ 78 Dnr 2021-000714 011 

Planprogram för Norra Aspan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslaget till planprogram för Norra Aspan. 

Ärendebeskrivning 

Ronneby kommun behöver säkra det framtida utbudet av attraktiva 

boendemiljöer genom framtagande av nya detaljplaner för den norra delen av 

Aspan. Kommunfullmäktige gav 2019-03-08 Miljö- och 

byggnadsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett planprogram för den norra 

delen av Aspan. Kustzonen är en av kommunens attraktiva boendemiljöer 

och planprogrammet syftar till att utreda hur Aspan kan utvecklas med nya 

bostäder. Planprogrammet syftar till att utreda förutsättningar och visa på 

möjligheter med en exploatering av översiktsplanens utvecklingsområde Ro-

03. Bedömningen är att ett stort antal bostäder kan tillskapas men att det 

kräver utbyggnad av ny infrastruktur i form av bland annat bro, vägar, vatten 

och avlopp. Planprogrammet håller sig på en strategisk nivå och det finns ett 

stort behov av utredningar om en detaljplan ska tas fram för området. Det är 

viktigt att det finns resurser avsatta för dessa utredningar om ett uppdrag om 

framtagande av detaljplan för området ges till planenheten.  
 

Bostäder och verksamheter 

Planprogrammet har resulterat i sju utvecklingsprinciper som underlag till ett 

eventuell framtida detaljplanearbete. Ambitionen har varit att visa på hur 

Aspan kan utvecklas med bostäder i varierande skala och utformning.  Den 

nya bebyggelsen bör får en egen karaktär, som en årsring i Aspans 

bebyggelsehistoria, samtidigt som hänsyn visas till landskapsbilden och den 

befintliga bebyggelsen. Kvarteren bör utformas så att dess användning kan 

vara flexibel. Framtidens behov är föränderligt och behovet av lokal service 

eller förskola kan på sikt bli aktuellt, då ska även kvartersstrukturen 

möjliggöra detta. 

Enligt marknadsanalyser i kommunens strategi för bostadsförsörjning finns 

det stor efterfrågan på nyproducerade villor, speciellt från målgrupper i 

familjebildande ålder. Samtidigt är villor en bostadsform som är ytkrävande 

och innebär färre bostäder per ytenhet. Att bebygga området med enbart 

villor kommer innebära en dyr exploatering då kostnader endast kan spridas 

på ett fåtal fastigheter vid försäljning. En kombination av villor och 
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flerbostadshus är därmed nödvändig för att få ekonomi i exploateringen. Det 

skapar goda förutsättningar att utnyttja marken resurseffektivt och skapar 

möjligheten att skapa ett område som med bostäder som passar livets alla 

stadier. 

Även om området är stort så kommer inte allt kunna bebyggas. Det är bland 

annat viktigt att ny bebyggelse placeras på respektfullt avstånd från befintlig 

bebyggelse och hänsynsområden samt att den samspelar med naturen 

runtomkring. Kommunen kan i det fortsatta arbetet arbeta strategiskt med 

placering och utformning av bebyggelsen så att den anpassas efter 

landskapets naturliga höjdryggar. Det gör att dalgångarna kan behållas gröna 

och användas som en naturlig infiltrationsyta, vilket minskar behovet av 

tekniska lösningar för hantering och avledning av dagvattnet. De gröna 

områdena är även viktiga för att bibehålla passager för arter såsom 

fladdermöss och läderbaggar.  

Trafik och infrastruktur 

En ny brokoppling är absolut nödvändig för att kunna bygga inom Norra 

Aspan då befintligt vägnät inte bedöms kunna hantera den trafikökning som 

ett nytt bostadsområde kommer medföra. För att exploatera området bedöms 

följaktligen en ny brokoppling vara nödvändig. Valet av placering av 

brokoppling är begränsat av områdets topografi, naturvärden och 

verksamhetsområden. Som beskrivet tidigare i planprogrammet finns det i 

praktiken två områden som en bro skulle kunna kopplas till Aspan. En från 

Östra Piren och en över Angelskogsviken mot Heabyvägen. Den senare 

bedöms vara det bättre alterantivet, se förstudie för broförbindelse. 

Planprogramsförslaget presenterar även hur kommunen kan tillskapa tydliga 

gatuheirakier på Aspan. Förslagsvis bör en något bredare huvudgata gå i 

nord-sydlig riktning som de mindre kvartersgatorna kan ansluta till. 

Huvudgatan omges i huvudsak av flerfamiljshus och radhus/parhus eftersom 

villabebyggelse skulle ge för många utfarter mot denna. Villorna bör istället 

möjliggöras längs med lokalgator som ansluter till huvudgatan. Gatorna bör 

även vara anpassade för kollektivtrafik och möjliggöra för bussarna att köra i 

en slinga.  

Så som förslaget är illustrerat föreslås huvudvägen även anslutas till 

Sandviksvägen eller vid rondellen mot Aspanvägen. Om en sådan 

vägdragning eller anslutning är möjlig kommer dock behöva utredas vidare i 

en trafikutredning om en detaljplan tas fram.  

Småbåtshamn 

I uppdraget ingick att visa på hur området kan förses med småbåtshamn. 

Kommunen bedömer att det är möjligt men att det kan kräva 

muddringsarbete som kan innebära störning för det marina livet. Det kan 

också finnas risk att eventuella föroreningar i bottensedimenten frigörs. 
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Denna fråga utredas vidare i ett detaljplaneskede. Angelskogsviken är på 

många ställen grund och det förekommer fiske av bland annat gälla och ål. 

Om fler än 10 småbåtsplatser tillförs räknas det som en småbåtshamn vilket 

även kräver att en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) tas fram. Det är 

viktigt att tidigt ha med denna aspekten in i ett eventuellt detaljplanearbete 

då framtagandet av MKB kan kräva specialistexpertis och kan vara 

tidskrävande att ta fram. Förslagsvis utreds påverkan på bland annat gäddans 

lekområde, eventuella ålgräsängar och bottenförhållanden i samband med 

flera utredningar för att få ett helhetsgrepp om den marina miljön.       

Bedömning 

I översiktsplanen pekas den norra delen av Aspan ut som ett område för 

framtida tätort, kallat Ro-03. Området gränsar till befintlig bebyggelse på 

Aspan. Dessutom finns en bro över Angelskogsviken med i översiktsplanen 

för att förbättra vägnätet och tillgängligheten till halvön. Utvecklingen av 

kustzonen kräver hänsyn till platsen och landskapet. Här finns möjligheten 

att tillskapa en variation av boendeformer för målgrupper i livets alla stadier.  

 

Planprogramsförslaget möjliggör för varierande boendeformer i ett havs- och 

naturnära läge. En blandning av villor, parhus/radhus och flerfamiljshus 

skapar förutsättningar för ett attraktivt bostadsområde i livets alla stadier. En 

broförbindelse utgör områdets nya koppling där mötet med Aspan utgörs av 

den tätare flerfamiljshusbebyggelsen.   

 

Förslaget baseras på ett antal principer som är viktiga att beakta i den 

efterföljande detaljplaneringen. Det är också viktigt att poängtera att 

förslaget så som det presenteras i planprogrammet bara är en av flertalet 

möjliga tolkningar av dessa principer. Balansen mellan villor och 

flerfamiljshus är viktig för att uppnå en ändamålsenlig täthet. Själva 

förslaget, så som det är illustrerat, utgörs i huvudsak av cirka 70 villor, 12 

radhus och 3 flerfamiljshus, vilket motsvarar ungefär 570 bostäder. 

Storleken på villatomterna varierar i storlek mellan cirka 1400 m2 – 2000 

m2 medan centrumkvarteret med flerfamiljshus utgör cirka 13500 m2. 

Flerfamiljshusen skapar på så vis ett centrum och en mötespunkt med en mer 

torgliknande yta som kan utgöra mötesplats i området. Höjden på 

bebyggelsen varierar med landskapet men flerfamiljshusen utgör de högsta 

byggnaderna med sina 5-6 våningar. Eftersom planprogrammet baseras på 

utvecklingsprinciper kan principerna tolkas på flertalet olika sätt. Det 

innebär att det kan bli väsentligt fler eller väsentligt färre bostäder beroende 

på vilken karaktär kommunen önskar möjliggöra i området.  

 

I enlighet med utvecklingsprinciperna är det viktigt att kvartersstrukturen är 

flexibel och kan möjliggöra för en variation av verksamheter vid sidan av 

bostadsbyggelsen. I dagsläget finns inget behov av ytterligare förskolor på 
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Aspan men det kan bli aktuellt i framtiden beroende på hur tätt området 

exploateras.   

 

Barnrättsbedömning  

Framtagande av ett planprogram har möjligtvis indirekt påverkan på barn 

genom formuleringen av förslag på utvecklingsprinciper för hur området 

Norra Aspan. Ambitionen är att utveckla ett område som passar alla, oavsett 

vart man är i livets stadie. Det ska finnas möjlighet för bland annat finnas 

möjligheter till rekreation, bad och lek samt tillgång till goda bostäder och 

förskola.  
 

Barn har indirekt kunnat lämna synpunkter på förslaget genom samråd. Det 

har inte varit möjligt att fråga barn direkt utan föräldrar har fått agera 

representant för barnens bästa. Samhällsplanering innebär en 

sammanvägning av allmänna och enskilda intressen. Barn och ungas bästa är 

alltid en del i den sammanvägningen.  
 

Befintlig natur kan komma att tas i anspråk för bostäder. Natur kan i många 

fall vara ett bra område för lek. De naturliga oordnade ytorna har bevisad 

effekt på att stimulera barns kreativitet. Med det sagt bevaras stora mängder 

naturytor i förslaget och det finns goda möjligheter att bevara områden som 

lämpar sig för lek. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Jens Löfqvist, planarkitekt 

Planprogram för Norra Aspan, daterad 2024-02-15 

Samrådsredogörelse, daterad 2024-02-07 

Landskapsbildsanalys, daterad 2021-09-30 

Förstudie broförbindelse, daterad 2021-09-24 

Dagvattenutredning, daterad 2020-06-17 

Undersökning av behovet att upprätta en strategisk miljöbedömning, daterad 

2019-09-30 

Länsstyrelsens yttrande över undersökning av betydande miljöpåverkan,  

daterad 2019-10-23 

      

Förslag till beslut 

Teknik, fritid- och kulturförvaltningen föreslår att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar om att föreslå kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslaget till planprogram för Norra Aspan. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 79 Dnr 2024-000053 402 

Remiss - Ds 2024:2 Avtal om försvarssamarbete med 
Amerikas förenta stater 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

godkänna kommunjuristens yttrande över remissen och att ge 

kommunjuristen i uppdrag att hantera överlämnandet av yttrandet till 

Försvarsdepartementet. 

Ärendebeskrivning 

Sverige och USA har den 5 december 2023 ingått ett avtal om 

försvarssamarbete. För att Sverige ska leva upp till sina åtaganden enligt 

avtalet föreslås ändringar i ett trettiotal lagar och införande av en helt ny lag. 

Ronneby kommun har som remissinstans fått möjlighet att yttra sig över de 

föreslagna ändringarna. Sådana normala yttranden till andra myndigheter 

som inte är förelägganden ska godkännas av kommunstyrelsen. Därmed 

lämnas ett förslag på yttrande över remissen. 

Bedömning 

Amerikanska styrkor, dess anhöriga och dess leverantörer är närvarande i 

många länder som de har försvarssamarbete med, särskilt inom ramen för 

NATO. En struktur kring regelverk finns för sådant samarbete och i princip 

samma regler föreslås reglera amerikansk militär närvaro även i Sverige. 

Grundtanken är att de amerikanska styrkorna inte är en del av det svenska 

samhället och att den utländska personalens vistelse i så stor utsträckning 

som möjligt varken ska generera vinster eller kostnader för den mottagande 

staten. 

Som exempel så behöver sådan personal inte folkbokföras i landet, är i 

princip undantagen från att betala svensk skatt, de får föra in militära fordon 

och andra material som de behöver utan at behöva följa svenska lagar, det är 

amerikanska regler för sådant som istället är standard.  

Påverkan på Ronnebys kommun av dessa lagändringar bedöms av 

kommunen som låg. De myndigheter som berörs i högst utsträckning av 

ändringarna är rimligtvis Skatteverket, Försvarsmakten, Polismyndigheten, 

Tullverket, Utrikesdepartementet och Transportstyrelsen. 
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Man kan tänka den amerikanska närvaron och dess baser som små 

ambassader där de sköter sig själva. Det ska dock noteras att amerikansk 

personal inte kommer ha diplomatisk immunitet även om de i första hand ska 

uppehålla den egna interna disciplinen. 

Ronnebys kommun har en flygflottilj som är av intresse för samarbetet och 

kan antas bli ett område som amerikansk personal har en högre grad av 

aktivitet i. Fortifikationsverket eller Försvarsmakten kan komma att söka 

bygglov åt de amerikanska styrkorna, för att tillgodose deras behov. I 

samband med det så kan kommunen behöva se till så att anläggningar som 

används av amerikanska styrkor ska ha tillgång till el, vatten och andra 

allmännyttiga tjänster i enlighet med dess skyldighet enligt lag. Kommunen 

ska i sådana situationer inte behandla de amerikanska styrkorna sämre än 

vad man hade behandlat en annan aktör. 

Kommunjuristen ser inget anmärkningsvärt i de föreslagna ändringarna av 

lagar och i avtalet om försvarssamarbete som ingåtts mellan Sverige och 

USA.  

Kommunens yttrande över remissen, om kommunen önskar göra ett sådant, 

måste vara Försvarsdepartementet till handa senast den 25 mars. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse Markus Grill, kommunjurist 

Nr 20 – Förslag på yttrande över remissen. 

Nr 30 – Remissen 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås godkänna kommunjuristens 

yttrande över remissen och att ge kommunjuristen i uppdrag att hantera 

överlämnandet av yttrandet till Försvarsdepartementet.    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.   

________________ 

Beslutet skickas till: Kommunstyrelsen 
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§ 80 Dnr 2024-000105 101 

Förslag klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta att 

anta förslaget om klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024. 

 

Ärendebeskrivning 

I budgetplanen för 2024 anges de uppdrag som är beslutade för 2024. In den 

står att Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2024. Kommundirektören utser 

ansvariga personer för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges i varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder. 

Status på nedan angivna uppdrag ska redovisas till kommunfullmäktige i 

samband med tertialuppföljningar och årsbokslut.      

Bedömning 

Det finns en upplevd otydlighet i beskrivningen för när uppdragen ska vara 

klara och när uppföljning ska ske. Frågan ställdes till Kommunstyrelsens 

ordförande hur detta skulle tolkas. Han menar att det är riktvärden och gav 

undertecknad i uppdrag att ställa frågan till utsedda ansvariga för uppdragen 

när det är rimligt att ha dem klara och att inkomma med ett förslag på datum. 

 

För samtliga uppdrag gäller att de innan uppföljningstillfälle och klardatum 

ska ha passerat respektive nämnd eller bolagsstyrelse innan redovisning till 

KS/KF. 

 

Två av uppdragen berör samtliga nämnder och bolagsstyrelser och ett 

samtliga nämnder. Här föreslås att de följs upp med status T1, T2 och 

avslutas vid bokslut.  

 

- Fokusområdet för kommunen och dess bolag benämnt 

Trygghetsfokus ska fortsätta. Detta ska sätta fokus på alla 

verksamheters arbete med brottsförebyggande och trygghetsskapande 

åtgärder.  

- Uppdra åt samtliga förvaltningar och bolag att utbilda berörd 

personal i brottsförebyggande arbete.  
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- När nämnder söker riktade statsbidrag samt projektmedel skall beslut 

inhämtas av KSAU. 
 

När det gäller resterande uppdrag beslutade i budgetplanen 2024 finns ett 

förslag framtaget med klardatum för var och ett uppdrag beskrivet i 

beslutsunderlaget. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Förslag klardatum uppdrag beslutade i budget 2024. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå Kommunstyrelsen 

att besluta 

- Att anta förslaget om klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024 

      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

48(83) 
2024-02-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 81 Dnr 2024-000107 101 

Återrapporterings- och statusrapport uppdrag 
beslutade i budget 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att ta 

informationen avseende återrapporterings- och statusrapport uppdrag 

beslutade i budget 2023 till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

I budgetplanen för 2023 anges de uppdrag som är beslutade för 2023. In den 

står att Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2023. Kommundirektören utser 

ansvariga personer för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges i varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder. Status på nedan angivna uppdrag ska redovisas till 

kommunfullmäktige i samband med tertialuppföljningar och årsbokslut.  

Bedömning 

I beslutsunderlaget ges en kort och samlad återrapportering med status av 

uppdragen efter årets slut. Uppgifterna är hämta ur planerings och 

uppföljningsverktyget Stratsys. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse- Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Rapport-Uppföljning uppdrag beslutade i budget under 2023 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

Kommunstyrelsen att besluta 
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att ta informationen avseende återrapporterings- och statusrapport uppdrag 

beslutade i budget 2023 till protokollet.   

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 82 Dnr 2023-000634 432 

Vattenmyndigheten åtgärdsprogram 2022-2027  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet. 

Ärendebeskrivning 

De fem vattendelegationerna har tagit beslut om Åtgärdsprogram för vatten 

2022-2027. Det finns fortfarande stora utmaningar i åtgärdsgenomförandet 

där ett viktigt ansvar ligger på 13 nationella myndigheter, 21 länsstyrelser, 2 

regioner och 290 kommuner.  

 

Åtgärdstakten behöver öka  

Ett gemensamt arbete ska leda till förbättring av de vatten som behöver 

åtgärdas och till att förebygga försämring. För att åtgärdstakten ska öka 

behöver många hjälpas åt. Välfärden och ekosystemen vilar på tillgång till 

tillräckligt mycket vatten av god kvalitet och hållbar utveckling kan inte nås 

utan detta. Det är viktigt att alla åtgärdsansvariga samverka för att nå en 

bättre arbetsmiljö.  

 

Finansiering av åtgärder enligt åtgärdsprogrammet  

För att kunna genomföra åtgärdsprogrammet kan det krävas att respektive 

myndighet och länsstyrelse skapar resurser genom omprioriteringar eller 

äskar om ytterligare finansiering för att kunna genomföra åtgärderna.  

Att finansieringen av åtgärdsgenomförandet ska ske på detta sätt är klargjort 

i åtgärdsprogrammet, vilket regeringen har godkänt. Detta betyder att  

• Varje statlig myndighet och länsstyrelse ska i sina budgetunderlag begära 

nödvändig finansiering försitt åtgärdsansvar.  

• Kommuner behöver se över sina finansieringsmöjligheter via 

kommunalskatt, tillsynsavgifter och VA-taxa.  

 

Som stöd för att uppskatta finansieringsbehovet finns den 

samhällsekonomiska konsekvensanalysen för åtgärdsprogrammet i kapitel 

tre i respektive vattendistrikts åtgärdsprogram.  
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I år stöttar Vattenmyndigheterna länsstyrelserna i framtagande av mer 

detaljerade underlag för sin yrkan till regeringen och kommer att stötta 

statliga myndigheter och kommuner kommande år.  

Rapportering av åtgärdsgenomförandet från myndigheter och kommuner 

Vattenmyndigheterna kommer inte skicka ut någon enkät gällande 

rapportering av åtgärdsgenomförandet 2022 i år. Orsak till detta är att arbetet 

med utvecklingen av en ny form av uppföljning och utvärdering av 

åtgärdsgenomförandet pågår. Åtgärdsarbetet förväntas ha påbörjats i 

samband med att de nya beslutade Åtgärdsprogrammen trädde i kraft 2 

september 2022. Uppföljning av åtgärdsarbetet för september-december 

2022 kommer efterfrågas i samband med rapportering av 

åtgärdsgenomförandet för år 2023. 

 

Stöd till kommuner och länsstyrelser i åtgärdsgenomförandet  

I samband med samrådet 2020–2021 presenterade Vattenmyndigheterna en 

första version av digitala åtgärdsunderlag. Det ska fungera som ett stöd för 

länsstyrelser och kommuner i hur miljökvalitetsnormerna ska kunna 

användas för åtgärder inom olika verksamhetsområden. Dessa digitala 

åtgärdsunderlag har arbetats om efter beslut om nytt åtgärdsprogram och de 

uppdaterade versionerna planeras publiceras våren 2023.  

Bedömning 

Se bilaga med Ronneby kommuns svar på enkät om uppföljning av 

åtgärdsprogram. 

 

För information om de åtgärder som åligger kommunen att genomföra: 

https://www.vattenmyndigheterna.se/atgarder/atgarder-2022-

2027/kommunerna.html 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sofie Samuelsson, miljöutvecklare 

Ronneby kommuns svar på enkät om uppföljning av åtgärdsprogram   
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Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att notera 

Ronneby kommuns enkätsvar om uppföljning av Åtgärdsprogram för vatten 

till protokollet.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att ärendet återremitteras.      

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Krister Svensson, utvecklingschef 

Sofie Samuelsson, miljöutvecklare 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

53(83) 
2024-02-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 83 Dnr 2024-000089 252 

Förslag till köp av mark vid Skörjesjön, Backaryd 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna överenskommelse om 

fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda 

fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

 

Ärendebeskrivning 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Större delen av badplatsmarken ligger på 

privatägd mark och föreningen har med stöd av nyttjanderättsavtal med 

markägaren nyttjat området för badplats och haft rätt att bibehålla 

omklädningsrum, bryggor mm. Markägaren har sagt upp avtalet till årsskiftet 

2023/2024. Föreningen och markägaren har inte nått överenskommelse om 

varken köp av marken eller nytt avtal, vilket innebär att badplatsen kommer 

att avvecklas innan sommaren 2024.       

Bedömning 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Badplatsen och den tillhörande parkeringen ligger 

på två fastigheter som ägs av två olika markägare. Det har tidigare funnits ett 

nyttjanderättsavtal mellan samhällsföreningen och markägaren för den mark 

där större delen av badplatsen ligger. Det avtalet löpte ut vid årsskiftet 

2023/2024 och markägaren avser inte att förlänga med föreningen. Det som 

nu åligger föreningen är att ta bort allt som finns på platsen som tidigare fått 

innehas med stöd av avtalet. Det gäller omklädningsrum, bryggor, utedass, 

papperskorgar, bänkar mm. 

Föreningen har länge arbetat med både löpande skötsel och utveckling av 

badplatsen. Föreningen får kommunalt bidrag för skötsel. I samverkan med 

en annan privat markägare, och med försköningsmedel från kommunen, har 

föreningen drivit projektet att anlägga en gång- och cykelstig parallellt med 

statliga Backarydsvägen/Hobyvägen för att boende i byn på ett mer 

trafiksäkert sätt ska kunna ta sig till och från badplatsen.  

 

Kommunens mark- och exploateringsenhet blev kontaktad av 

samhällsföreningen för drygt ett år sedan och vädjade då att få hjälp i frågan. 
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Föreningen har under senaste åren haft flertalet dialoger med markägaren 

utan att kunna komma överens om varken förlängning av avtalet eller en 

försäljning av marken till föreningen. Då samhällsföreningen är en ideell 

förening finns i princip inga möjligheter att låna pengar för inköp av mark. 

Prisbilden som diskuterats mellan föreningen och markägaren har helt enkelt 

varit för hög.  

 

Mark- och exploateringsenheten, samhällsföreningen och markägaren har 

haft flera träffar i syfte att försöka få till stånd en överenskommelse kring 

nyttjandet/ägandeskapet av marken vid badplatsen. Flera alternativ har 

studerats och diskuterats. Ett markbyte togs fram som ett första förslag. 

Oberoende värdering gjordes för skogsfastigheten Hasselstad 3:8 

(fullmäktigebeslut från sommaren 2023 att den ska säljas) och för del av 

marken vid Skörjesjön. Detta förslag till markbyte innebär att en 

mellanskillnad skulle behöva betalas av markägaren till badplatsmarken till 

kommunen då skogsfastigheten Hassselstad 3:8 betingar ett högre värde. 

Markägarens bud på mellanskillnad ansågs vara ett alldeles för lågt bud att 

anta för kommunen, varför det inte lämnas som ett realistiskt alternativ.  

 

Det alternativ som därefter diskuterades innebär att Ronneby kommun köper 

ca 3 hektar av fastigheten Bråtabron 1:25 för en köpeskilling om 1 mkr. 

Oberoende värdering finns även för denna yta och den uppgår till 700 tkr för 

ca 2 hektar och med nyckeltal per hektar på ca 300 tkr. Detta ger att 3 hektar 

kan värderas till 1 mkr.  

Utbredningen av ytan som föreslås köpas omfattar dels badplatsens yta med 

strand och intilliggande grässlänt, ytor för byggnader samt en yta upp i 

skogspartiet. Ytan sträcker sig norrut fram till Hejanvägen där den redan 

utbyggda trafiksäkra gång- och cykelvägen ansluter. Detta för att möjliggöra 

för samhällsföreningen att bygga ut gång- och cykelvägen i skogskanten 

ända fram till badplatsen. Se kartbilaga i Förslag till Överenskommelse om 

fastighetsreglering.  

 

Det finns en osäkerhet kring upprättat förslag om överenskommelse om 

fastighetsreglering och det är huruvida lantmäteriet kan genomföra 

förrättningen eller inte. Inget preliminärt svar av från Lantmäteriet har 

kunnat fås, utan detta prövas först vid en faktisk ansökan. Enligt förslaget till 

överenskommelse om fastighetsreglering förs marken till kommunägda Stora 

Årsjömåla 3:8 som ligger på andra sidan Hobyvägen.  

 

Konsekvenserna av att föreningen inte längre har rådighet över området 

innebär som nämnt att alla byggnader och anläggningar tas bort från 

området. Badplatsen kommer att mista den karaktär som den haft under flera 

årstid och inte längre på samma sätt kunna tjäna som samlingsplats och bad- 

och rekreationsområde. Badplatsen nyttjas inte bara av backarydsborna utan 
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har ett större upptagningsområde samt spelar en viktig roll ur turism- och 

besökssynpunkt.  

 

Barnrättsbedömning  

Barn är en av flera målgrupper som påverkas av beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till Överenskommelse om fastighetsreglering 

Barnchecklista  

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att godkänna överenskommelse om 

fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda 

fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 84 Dnr 2024-000111 014 

Medel för medfinansiering av gång- och cykelväg längs 
Gärestadsvägen (lv 669) enligt samverkansavtal mellan 
kommunen och Trafikverket 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till ekonomienheten. 

Ärendebeskrivning 

I slutet av 2021 ingick Ronneby kommun och Trafikverket, genom beslut i 

kommunfullmäktige 2021-11-15 § 289, ett samverkansavtal gällande 

medfinansiering av gång- och cykelväg längs Gärestadsvägen, lv 669, från 

korsningen med Hamnvägen fram till trafikplats Björketorp. Projektet drivs 

samtidigt som Trafikverkets projekt motorvägsutbyggnad av E22 mellan 

Björketorp och Nättraby. 

      

Bedömning 

Trafikverket har påbörjat projekteringsarbete för gång- och cykelväg samt 

vägplan för den enligt tidplan. Vägplanen beräknas kunna antas i slutet av 

2024. Produktion av gång- och cykelvägen är beräknad till 2027. Kommunen 

står för 50 % av kostnaden genom rekvisitioner till Trafikverket uppdelat på 

de år som projektet fortlöper, inledningsvis med kostnader för upprättande 

av vägplan, undersökningar, framtagande av förfrågningsunderlag samt 

produktion.  

 

Trafikverkets bedömning av kostnader och när i tid de uppkommer enligt 

nedan: 

2023: 600 tkr 

2024: 1 000 tkr 

2025: 500 tkr 

2026: 500 tkr 

2027: 5 000 tkr 

2028: 5 000 tkr 

Uppskattning av kostnad för projektet skedde i prisläge 2021-01 och uppgick 

då till 18 mkr i totalkostnad, varav kommunens del uppgick 9 mkr. Prisläget 

idag skiljer sig jämfört med i början av 2021. Beräknad totalkostnad för 

kommunens del ligger nu på 12,7 mkr enligt Trafikverkets uppräkning. I 

samverkansavtalet hanteras kostnadsförändringar i punkten 8 som i korthet 
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innebär att om kostnaden vid anbudstillfället (d.v.s. då trafikverket handlat 

upp projektet) överstiger 20 % av bedömd totalkostnad när hänsyn tagits till 

kostnadsutvecklingen enligt Trafikverkets index för väginvesteringar ska 

respektive part ges möjlighet till omförhandling. I samband med 

framtagande av vägplanen kommer trafikverket göra en ny 

totalkostnadsprognos för projektet.  

 

Då kommunen inte kommer äga gång- och cykelvägen eller utföra 

drift/underhåll på den har avstämning gjorts med ekonomichef kring hur 

medfinansieringen bör hanteras. Kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till GC-vägen redovisas årligen på centralt konto. 

Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för oförutsedda kostnader 

under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 2025 och till dess 

medfinansieringsbidraget upphör (i dagsläget 2028) hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025.  

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till gång- och cykelvägen redovisas årligen på 

centralt konto. Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för 

oförutsedda kostnader under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 

2025 och till dess medfinansieringsbidraget upphör hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025.  

      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att ärendet återremitteras till 

ekonomienheten.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 
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________________ 

Beslutet skickas till: 

Johan Sjögren, ekonomichef 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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§ 85 Dnr 2024-000095 052 

Fastställande av förfrågningsunderlag avseende 
upphandling av rivning av byggnader på Risanäs 1:16 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott arbetsutskottet avslår fastställandet av 

förfrågningsunderlag avseende upphandling av sanering och rivning av 

byggnader på Risanäs 1:16 och att upphandlingen därmed inte fullföljs. 

Ärendebeskrivning 

Mark- och exploateringsenheten ska genomföra upphandling avseende 

sanering och rivning av byggnader på Risanäs 1:16. Rivningen sker då 

fastigheten kommer omfattas av ny detaljplan som kommer tillåta annan 

bebyggelse. Se bilagor Administrativa föreskrifter & Rivningsbeskrivning 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Administrativa förskrifter  

Rivningsbeskrivning  

      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att besluta att fastställa förfrågningsunderlaget avseende 

upphandling av sanering och rivning av byggnader på Risanäs 1:16.      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Bengt Johansson (SD) föreslår att arbetsutskottet avslår fastställandet av 

förfrågningsunderlag och att upphandlingen därmed inte fullföljs.     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Bengt Johanssons (SD) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       
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________________ 

Beslutet skickas till: 

Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Sara Jonasson, mark- och exploateringsingenjör 
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§ 86 Dnr 2024-000030 252 

Överenskommelse om fastighetsreglering enligt 
detaljplan Kalleberga 8:269 (Förskola Kalleberga AB) 
Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

godkänna överenskommelsen om fastighetsreglering mellan Kalleberga 

8:296 (Kalleberga Förskola AB) och Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun). 

 

Ärendebeskrivning 

Fastighetsregleringen görs i syfte att fastighetsindelningen ska stämma 

överens med gällande detaljplan för berörda fastigheter, Detaljplan för 

Kalleberga 8:267 m.fl. Södermark (456), lagakraftsdatum 2023-10-06. Mark 

som enligt detaljplanen är kvartersmark för skoländamål ska ägas av 

Förskola Kalleberga AB och mark som är allmän plats, GC-väg och natur 

ska ägas av Ronneby kommun.  

      

Bedömning 

Fastighetsregleringen görs i syfte att fastighetsindelningen ska stämma 

överens med gällande detaljplan för berörda fastigheter, Detaljplan för 

Kalleberga 8:267 m.fl. Södermark (456), lagakraftsdatum 2023-10-06. Mark 

som enligt detaljplanen är kvartersmark för skoländamål ska ägas av 

Förskola Kalleberga AB och mark som är allmän plats, GC-väg och natur 

ska ägas av Ronneby kommun.  

 

Denna reglering görs nu då marken där förskolan etablerats inte var 

detaljplanelagd vid tiden för planering av byggnationen utan bebyggdes och 

avstyckades med stöd av bygglov. När detaljplanen sedan togs fram 

anpassades kvartersmark och allmän plats utifrån vad som faktiskt byggt. 

 

Ronneby kommun står som mottagare för kostnaden för fastighetsbildning 

samt ersättning till Kalleberga Förskola AB för den överförda marken. 

Ersättning för marken som förs från Kalleberga 8:269 till Kalleberga 8:267 

är 50 kr/kvm. Det vill säga samma summa som den tidigare regleringen från 

Kalleberga 8:267 till Kalleberga 8:269. Markområdet som omfattar ca 1907 
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m2 och överförs mot en preliminär ersättning om 95 350 kr. Se 

beslutsunderlag Överenskommelse om fastighetsreglering Kalleberga 8_269. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Överenskommelse om fastighetsreglering Kalleberga 8_269 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

att godkänna överenskommelsen om fastighetsreglering mellan Kalleberga 

8:296 (Kalleberga Förskola AB) och Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun). 

      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 87 Dnr 2022-000495 333 

Åtgärd för återskapande av fria vandringsvägar i 
Bräkneån vid dammanläggning Belganet mellan. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt 

åtgärdsalternativet  upptröskling med 3% lutning. 

Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen har påbörjat ett tillsynsärende gällande dammanläggningen 

kallad ”Belganet mellan” belägen på fastigheterna Bälganet 2:79 och 

Bälganet 2:72 i Ronneby kommun. Detta då dammanläggningen bedöms 

utgöra ett definitivt vandringshinder för fauna i Bräkneån. 

 

Genom en beviljad finansiering från Havs- och vattenmyndigheten via 

Länsstyrelsen har Ronneby kommun och Belganet Handels AB med hjälp av 

Fiskevårdsteknik AB arbetat fram ett åtgärdsförslag för att återskapa fria 

vandringsvägar. 

 

Åtgärdsförslaget föreslår att avlägsna sättutskovet och betongtröskeln samt 

att placera ut natursten för att skapa en jämn upp- och nedströmssida med en 

lutning på ca 1%. På uppströmssidan kommer Detta skulle medföra att en del 

av ytan som idag består av uppdämt vatten på uppströmssidan torrläggs vid 

lägre sommarflöden. 

 

Inför ansökan om tillstånd för vattenverksamhet hölls ett 

avgränsningssamråd i enighet med 6 kap. 28 – 32 §§ MB där 

Fiskevårdsteknik på uppdrag av Ronneby kommun och Belganet Handels 

AB tog fram ett samrådsunderlag för åtgärden som skickades ut till berörda 

parter samt annonserades i lokalpressen. 

 

Samrådet är nu över och ett flertal yttranden har inkommit enligt bifogad 

samrådsredogörelse. Majoriteten av de yttranden som inkommit ställer sig 

positiva till att skapa fria vandringsvägar för fauna men negativa till det 

specifika åtgärdsförslaget då utrivning av dammen anses ha negativ 

påverkan på platsen såväl estetiskt som kulturellt och ekologiskt. 
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Bedömning 

Yttranden från Belganets Samhällsförening, Belganets Vägförening, 

Blekinge Fiskodling HB och Bräkneåns Vattenråd föreslår i stället en åtgärd 

i form av upptröskling en längre sträcka nedströms för att kunna behålla den 

betongtröskel som idag utgör dämningen. 

 

Fiskevårdsteknik AB har efter detta tagit fram två förslag (se beslutsunderlag 

Åtgärdsförslag) på hur denna upptröskling skulle kunna se ut med 3% 

respektive 2% lutning samt mängderna utfyllnad som skulle krävas för 

respektive förslag. Förslaget med 3% lutning bedöms vara det mest rimliga 

avseende kostnad och genomförbarhet. Förslaget skulle jämfört med det 

ursprungliga åtgärdsförslaget medföra en ökade kostnad på ca 400.000 kr. 

 

Förutsättningar för att kunna gå vidare med ett nytt upptrösklingsförslag är, 

utöver ett beslut från kommunstyrelsen, att Länsstyrelsen godkänner 

åtgärdsförslaget med 3% lutning samt beviljar ett utökat statsbidrag 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Samrådsredogörelse Belganet Mellan 

Åtgärdsförslag  

      

Förslag till beslut 

Ställningstagande kring val av åtgärd önskas. 

      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Bengt Johansson (SD) föreslår, med instämmande av Roger Fredriksson 

(M), att kommunstyrelsen föreslås besluta enligt åtgärdsalternativet 

upptröskling med 3% lutning.     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Bengt Johanssons (SD) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: Kommunstyrelsen 
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§ 88 Dnr 2024-000113 047 

Statsbidrag habiliteringsersättning 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner rekvirering av statsbidrag, 1 395 

664 kr för habiliteringsersättning för personer inom daglig verksamhet. 

Ärendebeskrivning 

Statsbidraget får användas av kommunerna i syfte att införa eller höja en låg 

dagpenning till personer som deltar i daglig verksamhet. Statsbidrag för att 

stimulera habiliteringsersättningen har betalats ut sedan 2018.  

Daglig verksamhet är en stödinsats enligt LSS, Lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade. Ca 200 personer har beslut om daglig 

verksamhet/sysselsättning inom Funktionsstöd. Daglig verksamhet bedrivs i 

olika former, allt ifrån sinnestimulering, gruppaktiviteter, skapande 

verksamhet till individuella placeringar på arbetsplatser. Syftet med insatsen 

är att främja delaktigheten i samhället och bidra till den personliga 

utvecklingen.  

Habiliteringsersättningen kompletterar ofta sjuk- och aktivitetsersättning och 

är en frivillig ersättning för kommunerna. Flertalet av Sveriges kommuner 

betalar ut habiliteringsersättning. Habiliteringsersättningen i Ronneby 

kommun har höjts med ca 2 kronor de senaste 14 åren och ligger år 2024 på 

9,55 kr/h.      

Bedömning 

Den extra habiliteringsersättningen som betalats ut i form av stimulansbidrag 

är ett ett betydelsefullt ekonomiskt tillskott. Det är flertalet av deltagare, som 

under flera år levt med en mycket begränsad ekonomi, med små möjligheter 

att påverka sin situation.  

 

Barnrättsbedömning  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar?  

Ja  

Nej  

Barn kan påverkas indirekt då deras föräldrar kan delta i kommunens 

dagliga verksamhet.  
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2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått 

uttrycka sina åsikter?  

Ja  

Nej  

Barns åsikt har inte inhämtats, då bidraget riktar sig till vuxna 

personer som deltar i daglig verksamhet.  

3. Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats?  

Ja  

Nej  

Barn till föräldrar som deltar i daglig verksamhet förutsätts gynnas av 

rekvirering av statsbidrag för habiliteringsersättning.  

4. Beskriv eventuella intressekonflikter  

Inga identifierade intressekonflikter.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - Jessica Masmanidou, verksamhetschef Funktionsstöd, 

Arbete- och välfärdsförvaltningen      

 

Förslag till beslut 

Arbete- och välfärdsförvaltningen föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 

att godkänna/ besluta om rekvirering av statsbidrag, 1 395 664 kr för 

habiliteringsersättning för personer inom daglig verksamhet.       

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är nämnden för arbete- och välfärds. Ordföranden finner 

att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Jessica Masmanidou, verksamhetschef 
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§ 89 Dnr 2024-000078 049 

Ansökan om bidrag till konferens för Rotary distrikt 
2395 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår att kommunstyrelsen beslutar att 

bevilja Rotary ett bidrag på 150 kr per deltagare med ett maxtak på 37.500 kr 

totalt som medfinansiering för genomförande av konferensen. Finansiering 

sker via kommunstyrelsen anslag för oförutsedda kostnader. 

Ärendebeskrivning 

Rotary ansöker om 60 000 kr i bidrag för genomförande av 

distriktskonferens som kommer att genomföras 18-20 oktober 2024 på 

Ronneby Brunn och beräknas samla ca. 2002-250 deltagare från hela södra 

Sverige samt inbjudna gäster såväl nationellt som internationellt kopplat till 

Rotarys organisation och verksamhet. 

Ur ansökan: 

”Syftet med konferensen är att samla representanter från hela distriktet och 

informera om verksamheten under innevarande verksamhetsår, samla in 

pengar till välgörande ändamål som till exempel utrota polio, stödja offren i 

kriget i Ukraina, ge barn och ungdomar möjlighet till utbildning, rent vatten, 

hälsosamt liv med mera. Rotary är en välgörenhetsorganisation som varje år 

skänker stora summor till olika projekt över världen för att stärka freden och 

förbättra människors levnadsvillkor. Konferensen är det enda tillfället under 

året då alla medlemmar i distriktet kan samlas vid ett tillfälle för information 

och inspiration.” 

 

2024 har ett nytt större distrikt bildats, 2395, och detta kommer att bli första 

distriktskonferensen för det nya distriktet. 

Enligt ansökan ska bidraget nyttjas ”främst till ersättning för de 

lokala/regionala utövare/organisationer som kommer till konferensen och 

bidrar med sina erfarenheter, kunskaper och produkter i syfte att belysa 

ungdomens genomslagskraft och stimulera till utveckling och fredsskapande 

aktiviteter.”  

Deras förhoppning är att detta kommer också att ge deltagarna en positiv bild 

av Ronneby kommun och Blekinge som en plats där innovation och 

framtidstro är dominerande.  
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Bedömning 

Ronneby kommun har vid några tillfällen gått in och medfinansierat t. ex. en 

middag i samband med konferenser. Senast 2022 beviljade kommunstyrelsen 

ett bidrag om 150 kr per deltagare med ett maxtak på 30 000 kr totalt som 

medfinansiering för genomförande av en Rotary distriktskonferens i 

Ronneby. Antalet deltagare beräknades då till 150-200. Motsvarande bidrag 

skulle för kommande konferens innebära ett maxtak på 37 500 kr. 

Det är bara två år sedan förra bidraget beviljades. Denna gång är dock 

distriktet större och representanter från andra delar av södra Sverige kommer 

att tillkomma jämfört med 2022. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Ansökan till Ronneby kommun, Rotary distrikt 2395 

   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att förslå kommunstyrelsen 

att bevilja Rotary ett bidrag på 150 kr per deltagare med ett maxtak på 

37.500 kr totalt som medfinansiering för genomförande av konferensen. 

Finansiering sker via kommunstyrelsen anslag för oförutsedda kostnader.    

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 90 Dnr 2022-000047 192 

Besvarande av motion från Judith Skörsemo (V) och 
Ally Karlsson (V) inför tillitsmodellen enligt SOU 
2018:38 i hemtjänstverksamheten 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att avslå motionen med hänvisning till att 

kommunen tillämpar situationsanpassad styrning i enlighet med beslut i 

kommunfullmäktige november 2023 (beslut om budget). 

Ärendebeskrivning 

Judith Skörsemo (V), Ally Karlsson (V) och Peter Bowin (V) lämnar 

följande motion: 

 

”I dag arbetar Ronneby kommuns hemtjänst efter New Public Management 

(NPM) metoden med tidsberäknade punktinsatser och detaljstyrning med 

kontrollfunktioner som stressar både mottagare av hjälpinsatsen såväl som 

utföraren. Det finns väldigt lite utrymme för flexibilitet och möjligheter för 

personalen att ge den service som är viktigast för tillfället. Målstyrning mot 

ett  fastställt mål oftast ekonomiskt, är viktigare än medborgarens behov.  

Regeringen har uppmärksammat problemen med NPM-metoden och tillsatte 

en  utredning av styrning av välfärdstjänster nom kommuner i offentlig 

sektor i  kommuner. Utredningen kom med sitt betänkande SOU 2018:38 

Styra och leda  med tillit. Flera forskare har anlitats som har konstaterat att 

personalens kunskap  och erfarenhet utnyttjats dåligt i NPM-metoden. I en 

tillitsmetod med ökade  möjligheter till flexibilitet och samarbete mellan 

olika yrkesgrupper kan  personalens erfarenhet och kunskap utnyttjats 

betydligt bättre. Arbetet fokuseras  på den hjälp behövandes behov. I de 12 

försöksverksamheter som genomfördes under utredningen visar det sig att 

när personalen får förutsättningar att ge bättre  service och använd sina 

kunskaper ökar trivseln. ökad tillit till personalens  kapacitet och ansvar 

minskar omsättningen av personal, vilket också påverkar  administrationen.  

Det är dags för Ronneby kommun att ta till sig ny kunskap och övergå till en  

metod inom hemtjänsten som är betydligt bättre ur arbetsmiljö synpunkt och  

som ger medborgarna en betydligt bättre service med mindre stress och  

otrygghet Vi föreslår att Ronneby kommunfullmäktige beslutar:  

- Att införa tillitsmodellen enligt SOU2018: 38 i hemtjänstverksamheten  
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- Att införandet sker i nära samarbete med berörd person ”    

 

Kommunfullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen 

för  vidare hantering.      

Bedömning 

Att gå mot en mer tillitsbaserad styrning och ledning är inget som motsägs 

utan forskningen stödjer att det är den väg den offentliga sektorn måste ta.  

 

Louise Bringselius menar på att det finns 3 styrprinciper, marknad/pris,  

hierarki/auktoritet och gemenskap/tillit. Hon menar också att tilliten är mest 

central i kunskapsintensiv verksamhet och i kunskapssamhället i övrigt. 

Detta i sin tur ställer nya krav på hur vi arbetar med styrning och ledning.  

Förhållningssätt och kulturen är viktiga delar som måste tas hänsyn till och 

förändras. Det finns ett spänningsfält mellan tillit och kontroll. Genom 

medvetenhet och samtal om upplevelsen om maktobalansen mellan 

medarbetare och överordnad kan man stärka och utveckla relationer och öka 

förutsättningarna till tillit. Sammantaget finns en stor onyttjad potential inom 

välfärdssektorn. Tillit är en styrprincip som syftar till att frigöra en större del 

av denna potential.  

 

Grundidén med tillitsbaserad styrning och ledning är att stimulera samarbete 

och skapa handlingsutrymme i mötet mellan medarbetare och medborgare. 

Det är en styrprincip som innebär att man så långt som möjligt försöker 

bygga på den kunskap och erfarenhet som finns bland välfärdens 

medarbetare och brukare, samtidigt som man också värnar om rollen som 

portvakt till de offentliga välfärdssystemen.  Det är just i hanteringen av 

denna balans som många av välfärdens brukarmötande yrkesgrupper – men 

också politiken – har sin stora utmaning.  

Om tillitsmodellen ska införas i hemtjänsten i Ronneby kommun behövs en 

en utredning och förstudie genomföras av vård och omsorgsförvaltningen 

om och hur styrprincipen/modellen ska införas och se ut i.  

För att genomföra tillitsbaserad styrning krävs ett arbete som sker över tid 

och om en förändrad ledning och styrning ska tillämpas är framgångsfaktor 

att förändringsarbetet påbörjas på ledningsnivå med en tydlighet i 

kommunens styrmodell.  

Utifrån motionens önskemål om at införa tillitsmodellen är det således inte  

enkelt att enbart ändra arbetssättet inom hemtjänsten, utan det är en kulturell 
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förflyttning och förändring av förhållningssätt som måste till som behöver 

börja  på ledningsnivå tillsammans med politiken.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta 

- Att ge kommundirektören i uppdrag att göra en förstudie 

och ta fram ett förslag på en ny styrmodell som stödjer 

styrprincipen om tillit. 

 

- Att ge vård och omsorgsnämnden i uppdrag att besluta om 

att ge förvaltningschefen i uppdrag att göra en förstudie om 

att införa tillitsmodellen inom hemtjänsten i Ronneby 

kommun är möjlig      

 

Arbetsutskottets beslut 2023-01-16 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motionen till vård- och 

omsorgsnämnden för yttrande.  

 

Yttrande vård och omsorgsnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2023-04-19 att lämna följande 

yttrande: 

Vård- och omsorgsnämnden har gett vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att se över och arbeta fram förslag på ny resursfördelningsmodell 

för hemtjänst.  

Beslut 2022-05-25 § 88 Dnr 2022-000089 139  

Vård- och omsorgsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att se över den 

resursfördelningsmodell som används inom hemtjänsten.  

Därefter har vård- och omsorgsnämnden tagit vidare beslut i ärendet, vilket 

innebär att en extern konsult ska upphandlas för uppdraget. Detta då en 

extern konsult bedöms bidra med en mer objektiv syn vid framtagning och 

bedömning av olika resursfördelningsmodeller.  

Beslut 2023-02-22 § 26 Dnr 2022-000184 730  

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att ge vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att upphandla tjänsten: ”Översyn samt framtagande av nya 

resursfördelningsmodeller för vård- och omsorgsboende respektive 

hemtjänst” med tillägget att upphandlingen genomförs under förutsättning att 

tilläggsäskande godkänns.  
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Utredares bedömning tillsammans med verksamhetschef och ekonom är att 

översyn och utredning av tillitsmodellen bör tas i beaktande inom ramen av 

ovan ärenden tillsammans med andra resursfördelningsmodeller. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att motionen avslås med 

hänvisning till att kommunen tillämpar situationsanpassad styrning i enlighet 

med beslut i kommunfullmäktige november 2023 (beslut om budget).       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 91 Dnr 2023-000411 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG tvåfilig väg på 
Kungsgatan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att avslå 

medborgarförslaget om tvåfilig väg på Kungsgatan med hänvisning till 

Trafik- och centrumutredningsplanen från 2007. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 § 13:  

Förslagsskrivaren skriver följande: Det är väldigt ofta trafikstockning utanför 

Willys. För att undvika detta föreslår jag att man inför tvåfilig trafik från 

korsningen Nygatan, Kungsgatan fram till Västra Torggatan. Skyltning i 

korsningen Nygatan, Kungsgatan som visar vilken fil som går mot Viggens 

handelsområde och vilken fil som går mot Ekenäs/Ronneby Brunn vore då 

lämplig.  

Bedömning  

Det finns idag avsmalningar på nämnda del av Kungsgatan i syfte att dämpa 

trafikens hastighet vilket gör att det i praktiken blir enfiligt på vissa ställen. 

Dessa hastighetsdämpande åtgärder längs med Kungsgatan grundar sig på 

2007 års Trafik- och centrumutredningsplan. Citat ur Trafik- och 

centrumutredningsplanen från 2007: ”Gatan har ett långt siktperspektiv. 

Tillsammans med de två enkelriktade körfälten (jämför med en halv 

motorväg) förleds bilisten till ett felaktigt beteende med lågt hänsynstagande 

till andra trafikanter.” Det pågår nu ett arbete med framtagande av 

stadsrumsanalys där även mobiliteten hanteras. Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen har från budget 2024 fått i uppdrag att genomföra 

kvarvarande åtgärder från den tidigare centrumutredningen (2007). Det 

arbetet kommer att startas upp under början av 2024. Då kommer även 

Kungsgatan att ses över och åtgärder kommer att utföras. 
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden föreslå kommunstyrelsen anse förslaget vara besvarat med 

ovanstående.       

 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2024-01-30 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att anse förslaget vara besvarat med ovanstående.  

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att medborgarförslaget avslås 

med hänvisning till Trafik- och centrumutredningsplanen från 2007.      

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 92 Dnr 2023-000437 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG bygg en 
sänktunnel mellan Ekenäs och Karön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen beslut att avslå 

medborgarförslaget om en sänktunnel mellan Ekenäs och Karön. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 § 8: 

Förslagsställaren har skickat in följande medborgarförslag:  

”Bygg en sänktunnel mellan Ekenäs och Karön. En sänktunnel består av ett 

antal delar i betong som sammanfogas, sänks sedan ned i en grävd ränna på 

botten. Fördelen med detta förslag är att man inte är beroende av väder eller 

årstider. Handikappade med rullstol, rullator, permobil mm kan enkelt ta sig 

över till Karön utan att omlastning till båt. Man kan driva restaurang Karön 

året runt utan problem. Båtarna kör som vanligt i Karösundet utan några 

problem.  

Man har en rotationsgrind för in och utgång i tunneln vid fastlandet där man 

betalar för att komma över till Karön, vilket innebär att det blir betydligt 

billigare än att åka båt, samt att inte behöva passa båt tider, som i sin tur 

gynnar restaurang Karön.  

Slippa alla diskussioner om denna båt, som har pågått i flera år och kostat 

mycket tid och pengar, med alla dessa utredningar om vad som ska göras, 

det har skadat restaurang Karön när inte båten gå som det ska.  

Tänk om det hade fungerat som det gjorde under 90 talet, med dans och 

underhållning, fullbokat, långa öppettider och fin stämning.  

Jag vet inte hur många som har försökt att driva denna restaurang Karön de 

senaste 20 åren, det går inte att driva denna restaurang med dessa 

förutsättningar när det inte finns någon säkerhet att komma till och från 

Karön.  

Det är som att driva vilket företag som helst, du ska betala löner, hyra, el 

mm, göra inköp med råvaror för tillagning av mat. Man måste förstå att 

problemet är tiderna som båten går, hade den gått som den gjorde förr hade 

det fungerat. 
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Bygg en sänktunnel ca100 meter lång som är det kortaste avståndet mellan 

fastlandet och Karön så kommer restaurang Karön att blomstra.  

Det finaste ställe i Blekinge.  

Dom som vill åka båt, kan åka med båten Astrid som startar i Ronnebyån där 

står det vilka tider som gäller. (om det inte är högvatten). ”  

Ärendet har remitterats till teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning.    

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har i november 2022 beslutat att utöka 

trafiken inför sommaren 2023. Ronneby kommun har via upphandling hyrt 

in båt från Blekingetrafiken och Affärsverken, vilket fungerade bra 

sommaren 2023 då både besökare och näringsidkare på ön var nöjda. Till 

sommaren 2024 planeras samma upplägg med eventuellt fler turer kvällstid. 

 Vidare vad som ska gälla i framtiden återstår att se med tanke på att det i 

nuläget diskuteras huruvida Ronneby kommun ska äga byggnader, 

anläggningar och mark på Karön/Ekenäs. Teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen ansvarar för utredningen, som kommer att presenteras 

inom kort. Förvaltningen bedömer därmed att ett ställningstagande gällande 

tillgänglighet och förbindelsen samt hur det ska genomföras på bästa sätt får 

presenteras när ovannämnd utredning är färdig och presenterad.  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sofie Andersson, utredare Medborgarförslag.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen medborgarförslaget är besvarat 

enligt nedan.      

 

Beslut teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att medborgarförslaget är besvarat enligt nedan. 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att medborgarförslaget avslås. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 93 Dnr 2023-000410 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG rondell vid 
Söderbro 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen avslå 

medborgarförslaget om att bygga en rondell i korsningen vid Söderbro. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-12-19 § 317: 

Förslagskrivaren skriver följande: För att undvika trafikstockning och 

olycksrisk i korsningen strandvägen, söderbro och Västra Strandgatan 

föreslår jag att man bygger en rondell i korsningen.       

Bedömning 

Korsningen förslagskrivaren menar kan inte vara något annat än korsningen 

vid Söderbro, Strandgatan och Västra Torgatan.  

I nuläget är både strandgatan och Västra Torggatan enkelriktade, fordon får 

endast föras i östlig riktning på strandgatan från parkeringsplatsen på 

kvarteret David. Fordon får endast föras i sydlig riktning på Västra Torgatan 

från Kungsgatan. Detta skulle innebära att i en eventuell framtida 

cirkulationsplats skulle det endast gå att köra ut från två håll vilket sannolikt 

inte hade fått den önskade effekt av ökad framkomlighet som eftersträvas. 

Riktningar av trafiken går naturligtvis att ändra, men den typen av beslut bör 

avvaktas till efter att den pågående stadsrums- och mobilitetsstrategin är 

färdig.  

En cirkulationsplats är inte heller en lösning på den köbildning som skapas 

när bommarna vid järnvägen är nere.  

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det rapporterats från polis eller sjukvård två lindriga 

olyckor där motorfordon varit inblandade i närheten av korsningen under de 

senaste 10 åren.  

MEX (Mark och Exploatering) har framfört att de geotekniska 

förutsättningarna för att bygga en cirkulationsplats på den angivna platsen 

inte är optimala. 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

79(83) 
2024-02-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 MEX har även framfört att det inte finns tillräckligt med yta i korsningen för 

minsta lämpliga storlek på cirkulationsplats enligt VGU (krav för Vägar och 

Gators Utformning).  

För att få plats med cirkulationsplatsen skulle den behöva ta sydvästra hörnet 

av torget i anspråk men då finns ingen möjlighet att få till på- och avfarter på 

ett lämpligt sätt (se infogad bild). 

  

Bild, illustration, minsta möjliga cirkulationsplats placerad i korsningen 

Strandgatan/Västra Torggatan/Söderbro. Exklusive gång och cykelbana.  

 

Planenheten framhäver bland annat att Förslaget påverkar stadsbilden inom 

den traditionella rutnätsstaden som upprättades efter 1864 års stadsbrand 

vilket skulle leda till att kulturhistoriska värden går förlorade (Se 

planenhetens yttrande). 

Som förslagskrivaren skriver kan mycket riktigt cirkulationsplatser skapa en 

säkrare trafikmiljö jämfört med andra korsningstyper. Dessutom kan 

framkomligheten öka. Placeringen av en cirkulationsplats just i denna 

korsning är dock mindre lämpligt sett till platsens förutsättningar.      
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Förslag till beslut 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik- fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen avslå förslaget om att bygga en 

rondell i korsningen vid Söderbro. 

      

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik- fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen 

avslå förslaget om att bygga en rondell i korsningen vid Söderbro. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordföranden finner 

att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 94 Dnr 2024-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Det föreligger inga kurs- eller konferensinbjudningar. 

________________ 
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§ 95 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Affärsverken, din elmarknadsprognos från Affärsverken 

 

- Blekinge Tingsrätt, LK Kläder har försatts i konkurs 

 

- Energikontor Syd, Ägarbrev 2024 

 

 

Protokollsutdrag 

 

Miljö- och byggnadsnämnden 2024-01-31 §§ 3, 6, 8, 9 

 

TFK 2024-01-30 § 36 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 96 Dnr 2024-000131 022 

Inrättande av tjänst som etableringschef samt 
finansiering (extraärende) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att  

- inrätta tjänsten etableringschef 

- kostnaden, 650 tkr, tas från kommunstyrelsens konto för oförutsedda 

kostnader 

- hänskjuta kostnaden för 2025 till budgetberedningen 

 

Ärendebeskrivning 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér informerar om bakgrund till förslaget.   

  

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att ny tjänst som etableringschef 

inrättas, att kostnaden, 650 tkr tas från kommunstyrelsens konto för 

oförutsedda kostnader samt att kostnaden för 2025 hänskjuts till 

budgetberedningen. 

    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 

 


